
Protokół Nr XIV/25
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 29 maja 2025r.

XIV Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Mateusz Szweda – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 29 maja 2025 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:40 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Nieobecny Radny:
– Mariusz Kaczmarczyk

Płyta CD z nagraniem z Sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr XIV/134-147/25.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 21 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radnego Rajmunda Gazda oraz 
Radnego Jana Mach. Na Przewodniczącego Komisji zaproponował Radnego Rajmunda 
Gazda.

.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, 
Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław 
Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, 
Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, 
Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Grażyna Bortlik, Mariusz Kaczmarczyk



2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Radny Lechosław Łukasik zwrócił się z prośbą o wprowadzenie uściślenia kwestii 
przekazania stanowiska zawartego w projekcie uchwały w sprawie zagrożenia 
bezpieczeństwa mieszkańców w związku ze zjawiskiem masowej migracji do Rzeczpospolitej
Polski obywateli państw odmiennych kulturowo od Polski, którą złożył w ramach inicjatywy 
uchwałodawczej. Stwierdził, że w związku z dyskusją, która odbyła się w tym temacie na 
Komisji Budżetowej w dniu 27.05.2025r. proponuje w par.4 zapisać, iż Przewodniczącego 
Rady zobowiązuje się do przekazania stanowiska do Rady Powiatu Mikołowskiego oraz 
Sejmiku Województwa Śląskiego.

Radny Jan Mach zwrócił uwagę, że wskazane przez Radnego Łukasika organy nie są 
organami mającymi wpływ na podejmowane ustawy, w związku z czym uważa, iż stanowisko
powinno zostać przekazane szczególnie do rządu i premiera.

Radny Krzysztof Giel zgłosił wniosek o wycofanie projektu uchwały z porządku obrad, ze 
względu na brak sprecyzowania organów administracji publicznej, do których stanowisko 
należy przekazać.

Głosowano w sprawie:
wycofania z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zagrożenia bezpieczeństwa 
mieszkańców w związku ze zjawiskiem masowej migracji do Rzeczpospolitej Polski 
obywateli państw odmiennych kulturowo od Polski. 

Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (10) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, 
Krzysztof Giel, Łukasz Kalita, Jan Mach, Michał Macioszek, Marzena Styrczula-Maturska, 
Urszula Zienc
PRZECIW (10) Eugeniusz Buchalik, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław 
Łukasik, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz
NIEOBECNI (1) Mariusz Kaczmarczyk

W wyniku głosowania wniosek o wycofanie projektu uchwały z porządku obrad nie został 
przyjęty.

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z XIII Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki.



4. Sprawozdanie Orzeskiej Rady Seniorów z działalności w roku 2024
Przewodniczący Rady poinformował, że w roku ubiegłym została powołana Orzeska Rada 
Seniorów i zgodnie z zapisami jej Statutu do końca maja przedkłada Radzie Miejskiej 
sprawozdanie ze swojej działalności za rok poprzedni.

Przewodnicząca Orzeskiej Rady Rady Seniorów p.Elżbieta Goralczyk odczytała 
sprawozdanie, które zamieszczone jest w załączniku Nr 1 do protokołu. Zwróciła się do 
radnych o wspieranie działalności Rady Seniorów. Zaprosiła także radnych na posiedzenie 
Orzeskiej Rady Seniorów, które zaplanowano na dzień 12 czerwca 2025r. na godz.15.00.

5. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
W związku z obecnością licznej grupy mieszkańców Przewodniczący Rady poinformował, że
zgodnie z zapisami Statutu Miasta Orzesze osoby spoza Rady mogą zabierać głos tylko w 
punkcie wolne głosy.

Obecni na posiedzeniu mieszkańcy apelowali o zagłosowanie za uchwałą  w sprawie 
zagrożenia bezpieczeństwa mieszkańców w związku ze zjawiskiem masowej migracji do 
Rzeczpospolitej Polski obywateli państw odmiennych kulturowo od Polski, ze względu na 
zapewnienie bezpieczeństwa w mieście i dobro mieszkańców. Przytoczyli dane statystyczne 
pokazujące wzrost rozbojów, morderstw i gwałtów w krajach, które przyjmują migrantów. 
Stwierdzali, że kraje te obecnie wiedzą, że nie jest to dobre dla obywateli danego państwa, 
które ma inną kulturę i wiarę, i że taką decyzją popełniony został błąd. 

Radny Lechosław Łukasik zaproponował dokonanie zmiany kolejności punktów porządku 
obrad, aby mieszkańcy którzy przybyli w kwestii uchwały w sprawie zagrożenia 
bezpieczeństwa mieszkańców w związku ze zjawiskiem masowej migracji do Rzeczpospolitej
Polski obywateli państw odmiennych kulturowo od Polski nie musieli czekać do końca sesji.

G  łosowano w sprawie:  
wprowadzenia w porządku obrad zmiany polegającej na rozpatrywaniu uchwały dotyczącej 
zagrożenia bezpieczeństwa mieszkańców w związku ze zjawiskiem masowej migracji do 
Rzeczpospolitej Polski obywateli państw odmiennych kulturowo od Polski, w punkcie 
sprawozdanie z prac w okresie miedzysesyjnym i wolne wnioski. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Giel, Bożena
Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, 
Adam Ratka, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz
PRZECIW (5) Łukasz Kalita, Jan Mach, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, 
Urszula Zienc
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda
NIEOBECNI (1) Mariusz Kaczmarczyk

Radni zabierający w dyskusji głos opowiadali się za podjęciem uchwały związanej z 
przyjmowaniem migrantów. Podkreślano, że czym innym są obcokrajowcy przebywający 
legalnie na terenie Polski, a czym innym migranci którzy przekraczają nielegalnie granice.



W temacie uchwały na posiedzenie przybył także Starosta Powiatu Mikołowskiego, który 
wypowiadał się przeciw przyjmowaniu nielegalnych migrantów i nie widział przeciwwskazań
do podjęcie proponowanej uchwały. 

Zastępca Przewodniczącego Rady p.Marzena Styrczula-Maturska stwierdziła, że nie jest 
przeciwna samej idei uchwały, jednak uważa iż uchwała jako oficjalny dokument powinna 
opierać się na faktach, danych statystycznych i argumentach merytorycznych, a nie odnosić 
się do wartości światopoglądowych czy religijnych. Podkreśliła, że treść projektu uchwały 
jest zbyt nacechowana religijnie i ideologicznie, a odwoływanie się do „fundamentów wiary 
chrześcijańskiej” może być postrzegane jako wykluczające i niepotrzebnie może dzielić 
społeczność.

Radny Łukasz Kalita zwrócił się o dokładne przeanalizowanie treści projektu uchwały. 
Zaznaczył, że sama intencja jest słuszna, jednak w delikatniejszym brzmieniu. Zawnioskował 
o wykreślenie treści par.2.

Głosowano w sprawie:
wykreślenia z projektu uchwały dotyczącej zagrożenia bezpieczeństwa mieszkańców w 
związku ze zjawiskiem masowej migracji do Rzeczpospolitej Polski obywateli państw 
odmiennych kulturowo od Polski, całej treści paragrafu 2. 

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Łukasz Kalita, Jan Mach, 
Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda
PRZECIW (9) Eugeniusz Buchalik, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław 
Łukasik, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Sonia Brandys-Gazda, Krzysztof Giel, Michał Macioszek, Urszula 
Zienc
NIEOBECNI (1) Mariusz Kaczmarczyk

Radca Prawny p.Anna Wierzbica zwróciła uwagę, że w przedkładanych projektach uchwał 
przez radców badana jest podstawa prawna bez ingerencji w treść uchwały. Stwierdziła, że 
zasadnym jest zmiana odbiorców uchwały, dlatego oprócz organów wymienionych przez 
składającego projekt w ramach inicjatywy uchwałodawczej, powinien zostać wpisany jeszcze 
Wojewoda Śląski jako organ administracji rządowej.

Głosowano w sprawie:
zmian par.4 projektu uchwały polegającej na sprecyzowaniu organów którym należy uchwałę 
przekazać na zapisy dotyczące przekazania uchwały do Rady Powiatu Mikołowskiego, 
Sejmiku Województwa Śląskiego i Wojewody Śląskiego. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, 



Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) Sonia Brandys-Gazda, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, 
Krzysztof Giel, Michał Macioszek, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Mariusz Kaczmarczyk

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zagrożenia bezpieczeństwa mieszkańców w związku ze 
zjawiskiem masowej migracji do Rzeczpospolitej Polski obywateli państw odmiennych 
kulturowo od Polski z przegłosowaną zmianą. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Rajmund Gazda, Bożena Jankowiak, Grzegorz
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, 
Daniel Spendel, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz
PRZECIW (1) Marzena Styrczula-Maturska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Sonia Brandys-Gazda, Krzysztof Dziekan, Krzysztof Giel, Michał 
Macioszek, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Mariusz Kaczmarczyk

Następnie Burmistrz poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i 
Referatów zostały radnym dostarczone w formie pisemnej. Poruszył tematy dotyczące:

• budowy kanalizacji sanitarnej w Orzeszu-Jaśkowicach przy ul.22 Lipca,

• poprawy efektywności energetycznej siedziby Miejskiego Ośrodka Kultury w 
Orzeszu,

• odbudowy Pomnika Powstańców Śląskich,

• zakończonych prac projektowych budynku miejskiego centrum kultury przy 
ul.Wyspiańskiego w Orzeszu,

• koszenia trawiastych poboczy dróg gminnych i wewnętrznych na terenie miasta 
Orzesze,

• bieżącego utrzymania rowów melioracyjnych na terenie miasta Orzesze,

• złożonego wniosku o dofinansowanie zadania pn. usuwanie azbestu z nieruchomości 
położonych na terenie miasta Orzesze,

• wyrażonej zgody przez Powiat na postawienie tablicy informacyjnej przy ul.Wiejskiej 
w Zawadzie.

Burmistrz  zaprosił  mieszkańców wraz  z  dziećmi  na  organizowany na  stadionie  miejskim
Dzień  Dziecka,  a  także  podziękował  naczelnikom  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  za
ustalenia poczynione na spotkaniu w Urzędzie, a dotyczące głównie wynajmowania sal w
poszczególnych strażnicach. Pogratulował także Zarządowi Powiatu Mikołowskiego wraz ze
Starostą na czele uzyskanego absolutorium.



Radni zadali pytania w temacie:

• otwartych ofert w postępowaniu przetargowym na wybór wykonawcy dostawy i 
montażu instalacji fotowoltaicznej z magazynem energii dla szkół podstawowych,

• wyboru projektanta do zadań: poprawa efektywności energetycznej siedziby 
Miejskiego Ośrodka Kultury w Orzeszu oraz wymiana źródeł ciepła i poprawa 
efektywności energetycznej szkół,

• odbudowy Pomnika Powstańców Śląskich,

• oszacowania wartości opracowania projektu modernizacji wieży ciśnień,

• etapu usług koszenia trawiastych poboczy dróg gminnych i wewnętrznych na terenie 
miasta Orzesze,

• etapu dotyczącego opracowywania Gminnego Programu Rewitalizacji,

• odwołanego I przetargu ustnego nieograniczonego na sprzedaż działki przy 
ul.Gliwickiej,

• wielkości zaległości w opłatach za gospodarowanie odpadami komunalnymi,

• rozliczenia umowy za gospodarowanie odpadami komunalnymi,

• terminu zakupu sondy na oczyszczalnię ścieków,

• terminu rozpoczęcia bieżącego utrzymania rowów melioracyjnych na terenie miasta,

• funkcjonowania oczyszczalni ścieków w Orzeszu-Zawiści,

• sposobu zagospodarowania pomieszczeń byłego przedszkola w Zawiści oraz 
pomieszczeń, w których obecnie znajduje się Miejski Ośrodek Kultury,

• zgłoszenia do Starostwa Powiatowego sprawy poprawienia nawierzchni ul.Szklarskiej 
szczególnie na odcinku dwóch zakrętów w rejonie blaszanych garaży.

Przewodniczący przedstawił pisma, które wpłynęły do Rady w okresie międzysesyjnym:

• Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach informujące o 
przeprowadzonej kontroli gospodarki finansowej Miasta Orzesze oraz o 
opublikowanym w Biuletynie Informacji Publicznej Izby wystąpieniu pokontrolnym,

• mieszkańców z prośbą o wniesienie pod obrady uchwały/stanowiska/rezolucji w 
sprawie nowego przedmiotu: Edukacja Zdrowotna,

• przewoźników w sprawie ponownego omówienia sprawy górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 
oraz transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta Orzesze,

• Rady Gminy Bolesław dot. rozwiązania problemu zwiększającej się populacji dzików.



6. Informacja dotycząca aktualnego stanu realizacji zadania inwestycyjnego pn. 
"Rozbudowa Szkoły Podstawowej Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie"
Informację na temat rozbudowy Szkoły Podstawowej Nr 3 w Orzeszu wraz z infrastrukturą 
towarzyszącą i termomodernizacją przedstawił p.Marek Bem – Naczelnik Wydziału 
Inwestycji i Remontów. Informacja zamieszczona jest z załączniku Nr 2 do protokołu. Dodał, 
że zadanie zostało podzielone na trzy etapy i obecnie zakończono etap 2, za co wykonawca 
otrzymał środki w wysokości 3mln.zł z funduszu „Polski Ład”. Poinformował, że w trakcie 
realizacji jest etap trzeci, po wykonaniu którego rozliczone zostaną roboty dodatkowe, 
zamienne oraz zaniechane.

W związku z pytaniami p.Marek Bem wyjaśnił, że:
• obecnie przygotowywany jest aneks, który będzie zawierał wstępne rozliczenie oraz 

będzie wskazywał roboty dodatkowe i rozbieżności wykonawstwa w stosunku do 
projektu. Dodał, że ze wstępnym rozliczeniem będzie można zapoznać się na Komisji
Rozwoju w dniu 10 czerwca,

• sprawa nasadzeń drzew pod kątem miejsca i kosztu leży po stronie szkoły,
• część elewacji będzie wykonana w ramach trzeciego etapu,
• mur oporowy zostanie wykonany w ramach robót dodatkowych, na co są 

zabezpieczone środki w budżecie.

7. Uchwały:

a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze na lata 2025-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Skarbnik Miasta omówiła zmiany wprowadzane do WPF.

W związku z pytaniem Sekretarz Miasta wyjaśniła, że środki na obsługę prawną są takie 
same, a jedynie zmieniła się forma podpisanej umowy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2025-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Bogdan Otawa, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, 
Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Łukasz Kalita, Adam Ratka
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk



b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2025 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2025 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Bogdan Otawa, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, 
Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Łukasz Kalita, Adam Ratka
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk

c) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia stawek dotacji 
przedmiotowych dla samorządowego zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany uchwały dotyczącej ustalenia stawek dotacji 
przedmiotowych dla samorządowego zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej
i Mieszkaniowej w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (15) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan 
Otawa, Daniel Spendel, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula 
Zienc
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Łukasz Kalita, Adam Ratka, Marzena Styrczula-Maturska
NIEOBECNI (3) Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk

d) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Mikołowskiemu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Naczelnik Wydziału Komunalnego p.Mariola Szczekała poinformowała, że pomoc finansowa
w formie dotacji celowej w wysokości 200.000zł udzielana jest na remont ul.Lipowej w 
Orzeszu jako 50% wkład miasta.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, 
Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, 
Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Eugeniusz Buchalik
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk

e) Podjęcie uchwały w sprawie pozytywnego rozpatrzenia wniosku
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. 
.

Naczelnik Wydziału Komunalnego p.Mariola Szczekała poinformowała, że w związku z 
wnioskiem mieszkańców wystąpiono do Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii o opinię w 
sprawie zmiany nazw przystanków na terenie miasta Orzesze. Po uzyskaniu pozytywnej 
opinii przygotowano również projekt uchwały, który przewiduje zmiany nazw.

.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej pozytywnego rozpatrzenia wniosku. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk

f) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych dla operatorów i przewoźników, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Miasto Orzesze, warunków i zasad korzystania z tych przystanków
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Przedstawił protokół z dnia 28 maja 2025r. z przeprowadzonych konsultacji w celu 
poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktu prawa 
miejscowego w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych dla operatorów 
i przewoźników, których właścicielem lub zarządzającym jest Miasto Orzesze, warunków 
i zasad korzystania z tych przystanków. 

Protokół stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 
dla operatorów i przewoźników, których właścicielem lub zarządzającym jest Miasto 
Orzesze, warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk

g) Podjęcie uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej miasta Orzesze za rok 
2024
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.
.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p.Danuta Lyra poinformowała, że 
konieczność opracowania oceny zasobów pomocy społecznej wynika z ustawy o pomocy 
społecznej. Dodała, że ocena określa kierunki polityki społecznej w mieście i zawiera dane 
zaciągane z różnych źródeł.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej oceny zasobów pomocy społecznej miasta Orzesze za rok 2024. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk

h) Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego Miasta Orzesze 
"Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2025 - moduł II
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej ustanowienia programu osłonowego Miasta Orzesze "Korpus 
Wsparcia Seniorów" na rok 2025 - moduł II. 



Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk

i) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
położonej przy ul.Centralnej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul.Centralnej. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk

j) Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży działek nr 803/38-808/38 położonych przy 
ul.Gostyńskiej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Z-ca Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Konserwatorskiej p.Beata 
Wiencek poinformowała, że sprzedaż dotyczy działek przeznaczonych pod zabudowę oraz 
drogi dojazdowe, odnośnie których w roku bieżącym dokonano wydzielenia.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej sprzedaży działek nr 803/38-808/38 położonych przy 
ul.Gostyńskiej. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:



ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk

k) Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży działek nr 809/38-814/38 położonych przy 
ul.Gostyńskiej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej sprzedaży działek nr 809/38-814/38 położonych przy 
ul.Gostyńskiej. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, 
Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jan Mach
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk

l) Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży działek nr 816/38-824/38 położonych przy 
ul.Gostyńskiej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej sprzedaży działek nr 816/38-824/38 położonych przy 
ul.Gostyńskiej. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, 
Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Łukasz Kalita
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk

m) Podjęcie uchwały w sprawie zagrożenia bezpieczeństwa mieszkańców w związku ze 



zjawiskiem masowej migracji do Rzeczpospolitej Polski obywateli państw odmiennych 
kulturowo od Polski
Sprawa omówiona w punkcie „Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym 
oraz wolne głosy.

n) Podjęcie uchwały w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego oraz zakresu 
działania Komisji Statutowej będącej doraźną komisją Rady Miejskiej Orzesze kadencji
2024-2029
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Wyjaśnił, że zmiany Statutu związane są ze zmianami organizacyjnymi w Urzędzie 
oraz wnioskiem Orzeskiej Rady Seniorów.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej powołania i ustalenia składu osobowego oraz zakresu działania 
Komisji Statutowej będącej doraźną komisją Rady Miejskiej Orzesze kadencji 2024-2029. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk

8. Zamknięcie Sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął XIV Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu.

  

                                                  Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                   mgr inż. Mateusz Szweda

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


